
 10. januar 2022 

 Referat fra bestyrelsesmøde 
 afholdt  som online møde 

 Mandag den 10. januar 2022 kl. 17.00 - 20.00 

 Til stede:  Lars Broch Christensen  LBC 
 Karin Thøgersen  KTH 
 Helle Berit Kristensen  HBK 
 Johnny Twile  JTW 
 Lotte Burchard  LBU 
 Thomas Just  TJU 
 Dan B. Larsen, Amatør- & Ordensudvalget  DBL 
 Ulrik Hansen, Turnerings- og Regelkomiteen  UHA 
 Morten Backhausen, direktør  MOB 
 Christina Dalsgaard, referent  CDA 

 Afbud:  Peter Ove Nielsen, Handicap- og Course Rating komitéen 
 Claus Holm Christensen 

 Dan B. Larsen Amatør- & Ordensudvalget samt Ulrik Hansen fra Turnerings- og 
 Regelkomiteen deltog online. Peter Ove Nielsen sendte afbud, men havde 
 fremsendt komiteens årsrapport til bestyrelsen inden mødet. 

 Amatør- & Ordensudvalget (A&O) 
 Der har været en sag til behandling hos A&O i 2021, som det det lokale udvalg i 
 golfklubben havde afvist at behandle, hvorefter sagen blev anket til A&O. A&O afviste 
 også at behandle sagen, hvorefter den blev påklaget til DIF’s Appelinstans, som 
 ligeledes afviste sagen. 

 Der har været flere sager om generhvervelse af amatørstatus. Der er et godt 
 samarbejde med Claus Mølholm om dette. Med de nye amatørregler bliver det endnu 
 nemmere at generhverve sin amatørstatus. 

 Der er kommet mange nye medlemmer ind i golfklubberne, som potentielt kunne give 
 flere sager, men det har ikke været tilfældet. En til to sager drejer sig om kontingent, 
 men det reguleres via domstolene og ikke A&O. Der ligger en meget fin pjece, som 
 er udarbejdet af A&O og DGU på danskgolfunion.dk, og den hjælper de lokale 
 udvalg, så de undgår at lave procedurefejl. 
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 Tak til udvalget for deres arbejde i 2021. 

 Turnerings- & Regelkomiteen (ToRK) 
 Formand for ToRK Jan Rye havde ikke mulighed for  at deltage. I stedet var komiteen 
 repræsenteret ved Ulrik Hansen. 

 Korpset af dommere og turneringsledere har brugt online møder i 2021, og det 
 fortsætter de med. I maj måned 2021 afholdte de et fysisk møde i Horsens, og det 
 gentages i maj 2022 i Sorø. LBC deltog i mødet i maj måned 2021 og inviteres igen 
 til mødet i Sorø, ligesom CHC vil blive inviteret. 

 Nogle turneringsledere har også deltaget i Challenge- og ECCO touren. 10 nye 
 aspiranter har fulgt de etablerede turneringsledere og dommere i 2021. Seks er 
 optaget i korpset - heraf tre kvinder. Fire fortsætter som aspiranter i 2022. 

 To etablerede dommere og en turneringsleder stopper i 2022, og to dommere har 
 har endvidere orlov. 

 Der er altid mest pres på dommerne, idet der deltager 2 dommere pr. turnering. Det 
 kan skifte fra landsdel til landsdel, hvor mange turneringer der afholdes på et år. Tre 
 til fire gange på en sæson skal man helst ud til turneringer for at holde sig skarp. 

 Lisbeth Riggelsen har finjusteret turneringsleder manualen helt ned i detaljen. Der er 
 stor ros til Lisbeth for det arbejde. 

 Dommerkurserne på level 1 og 2 afholdes i Danmark. Level 3 afholdes i St. 
 Andrews. Planen for hvem der deltager på level 3 er lavet, men kurset har været 
 aflyst de sidste to år. 

 I forhold til covid-19, så har der ikke være udfordringer med det i forbindelse med 
 afvikling af turneringer, selv om der har været mange deltagere på nogle af 
 turneringerne. Læringen fra 2020 har været brugt. 

 De nedlagte protester har været vedrørende udfyldelse af holdkort. Det vil være en 
 god idé med et kort seminar for lokale turneringsledere og evt. det lokale sports- 
 udvalg, hvor bl.a. spørgsmål som: 

 ●  Hvad gør man, hvis der spilles for langsomt? 
 ●  Hvad gør man, hvis et hold udebliver? 

 bliver behandlet. Seminaret kunne evt. holdes virtuelt  eller ved regionale seminarer. 

 Jan Rye, Henrik Hove Andersen og Ulrik Hansen skal til møde i DGU i løbet af 
 foråret med Thomas Hartwich og Tanja Lewis, som de har en god dialog med. 
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 Det nye handicapsystem har ikke givet anledning til udfordringer. Det handicap en 
 spiller har i GolfBox kl. 7.00 på turneringsdagen, er det gældende handicap. 

 Protester i ungdomsturneringer er typisk fra forældre, som har pacet deres børn. Det 
 er få sager, der bliver indberettet - således kun tre i 2021. 

 Handicap- og Course Rating komitéen 
 Den fremsendte årsrapport fra formand for komitéen Peter Ove Nielsen blev drøftet. 

 Peter Ove Nielsen forventer at stoppe efter denne sæson. Bestyrelsen skal 
 godkende den nye formand. Der er ligeledes tre ratere som stopper. Der er et 
 uddannelsesseminar i 2022, hvor der er 7 deltagere. 

 Der er kommet en ny rating manual sammen med indførelse af det nye WHS. Der 
 har været nogle store ændringer som stadig volder problemer, men alle de 
 internationale seminarer er aflyst, så det har kun været muligt at drøfte dette med 
 USGA på online seminar, men der er ikke kommet noget retur fra dem endnu. DGU 
 kan sende to ratere til R&A og tre ratere til USGA seminarer på uddannelse. 

 O.  Godkendelse af dagsorden 
 Bestyrelsen skal godkende den fremsendte dagsorden. 

 Bestyrelsesreferatet fra bestyrelsesmødet den 22. november 2021 underskrives ved 
 første fysiske møde. 

 Afgørelse 
 Dagsordenen blev godkendt. Bestyrelsesreferatet underskrives på næste fysiske 
 møde. 

 A.  Beslutningssager 
 A.1  Forecast årets foreløbige resultat (bilag A.1.a, A.1.b, A.1.c) 

 Fra forecast 5. november til 31. december er der  sket en samlet forbedring af DGU’s 
 resultat på 905 t.kr. På indtægtssiden er DGU Erhvervs resultat forbedret med 188 
 t.kr. grundet lidt større indtægter og færre omkostninger. Herudover er DGU’s 
 værdipapirer forbedret med 135 t.kr. og endeligt har DGU fået et uventet §44 tilskud 
 på 55 t.kr. 

 På omkostningssiden er det især på turneringsområdet, at der er sket ændringer, idet 
 der har været 229 t.kr. lavere omkostninger end forventet. Det skyldes dels, at 
 GolfBox ikke har haft tid til at lave forventede udviklingsopgaver og dels, at der har 
 været aflysninger på Vinter Tour og Jungletræf grundet covid-19. Herudover har det 
 ikke været nødvendigt med supplerende indkøb på turneringsområdet. 

 På udviklingsområdet har der været lavere omkostninger for 98 t.kr., som primært 

 3 



 skyldes at GolfBox og Scandesign ikke nåede udviklingsopgaver vedr. WHS. 
 Og endeligt har der været besparelser på kommunikationsområdet, hvor det blev 
 besluttet ikke at trykke DGU’s årsrapport på print, men sende den ud som PDF. 

 Samlet set har DGU i 2021 budgetteret med et underskud på kr. 1.8 mio. kr., men 
 realiserer et foreløbigt overskud på 1.7 mio. kr. Differencen kan primært henføres til 
 alle de mange nye medlemmer, der er kommet ind i de danske golfklubber 
 sammenholdt med, at DGU har haft svært ved at gennemføre sine aktiviteter grundet 
 covid-19. 

 Afgørelse 
 Siden sidste forecast er overskuddet blevet meget større end forventet. 

 På udgiftssiden har vi haft ønsker til GolfBox, bl.a. en mere retvisende tilmelding til 
 turneringer, hvor der tilmeldes via en rangliste, således at det ikke kun er på 
 handicap, men den er ikke blevet udviklet i 2021. 

 Værdipapirer, den positive udvikling i medlemstallet samt udviklingsopgaver i 
 GolfBox og Scandesign tegner sig alene for 1½ million kr. af overskuddet. 

 Forecast blev taget til efterretning. 

 A.2  Udkast til budget 2022 og overslag 2023 (bilag A.2.a, A.2.b, A.2.c, A.2.d). 
 Bestyrelsen skal med udgangspunkt i ovenstående bilag drøfte og forholde sig til 
 budget for 2022 samt overslag 2023. 

 Der budgetteres med underskud i både 2022 (1.475 t.kr.) og 2023 (942 t.kr.). Det 
 skyldes dels omkostninger, der er udskudt fra 2021 til 2022 og dels en høj 
 egenkapital (ca. 13,6 mio. kr.), og endeligt, at der i budgettet og overslag er indsat 
 ekstraordinære omkostninger på 1. mio. kr. til digitalisering og 0,5 mio. kr. til øget 
 indsats på PR, jf. drøftelser på både bestyrelsens strategimøde og på regional- 
 møderne. 

 Der forudsættes i begge år en status quo i antallet af golfspillere og en stigning på kr. 
 3 i kontingentet. Endvidere forudsættes der en forbedring af DGUE’s økonomi, når 
 covid-19 forhåbentligt aftager. Der forventes først en hovedsponsor i 2023. 

 Såfremt der ikke foretages en kontingentstigning, forværres resultatet med ca. t.kr. 
 459 i 2022 ved samme aktivitetsniveau. 

 Såfremt antal golfspillere stiger med 4.000 spillere forbedres resultater med ca. t.kr. 
 464. 
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 Afgørelse 
 Egenkapitalen er forhøjet i forhold til sidste budgetdrøftelse. Budget er forhøjet med 
 de udviklingsopgaver, som vi ikke nåede i november/december måned. 

 Digitalisering af DGU-kortet kan spare klubberne for både administrationen af 
 kortene samt penge. GolfBox betragter ikke et digitalt DGU-kort som et stort projekt. 

 Bestyrelsen får oplæg til udvikling af digitalt DGU-kort inkl. tidsestimat og beløb, når 
 vi har et færdigt koncept. 

 Der er budgetteret med 164.000 medlemmer i 2022, hvilket er status quo i forhold til 
 2021. 

 Bestyrelsen er enige om at fastholde kontingentstigningen på 3,- i 2022, så driften 
 balancerer, at investeringen i PR og digitalisering ikke skal tages af driften, men af 
 egenkapitalen og at digitaliseringen skal gennemføres hurtigst mulig. 

 Budget 2022 og overslag 2023 blev godkendt. 

 B.  Orienteringssager 
 Ingen orienteringssager. 

 C.  Eventuelt 
 DGU’s protektor H.K.H. Kronprinsesse Mary fylder  50 år i februar 2022. På 
 opfordring fra Danmarks Radio har LBC i samarbejde med kommunikations- 
 afdelingen optaget en kort videohilsen fra DGU, som evt. vises på DR. 

 MOB er medlem af den arbejdsgruppe, som skal lave et forslag til EGA’s Executive 
 Comittee om, at en pro-træner kan være holdkaptajn ved et EGA mesterskab. Der er 
 afholdt første møde og MOB er positiv. 

 Afgørelse 
 Punktet eventuelt blev taget til efterretning. 

 Christina Dalsgaard 
 Referent 

 Godkendt på bestyrelsesmødet den  ___________________________ 
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 _______________________  ___________________________ 
 Lars Broch Christensen                                             Karin Thøgersen 
 Formand                                                                    Bestyrelsesmedlem 

 _______________________  ___________________________ 
 Helle Berit Kristensen  Johnny Twil 
 Bestyrelsesmedlem                                                   Bestyrelsesmedlem 

 ___________________________  ___________________________ 
 Lotte Burchard  Thomas Just 
 Bestyrelsesmedlem                                                   Bestyrelsesmedlem 

 ___________________________ 
 Claus Holm Christensen 
 Bestyrelsesmedlem 
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